



# النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

06 تشرين الثاني (نوفمبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

## Oil Falls amid Dollar Strength, U.S. Election Results

Oil prices fell more than 1% on Wednesday, as the dollar consolidated on market bets that the US presidential election could tilt in favor of Republican Donald Trump although the race remains very close, as well as more than expected U.S. crude inventories.

Brent crude futures fell 90 cents, or 1.2%, to \$74.63 a barrel, while U.S. West Texas Intermediate crude lost 82 cents, or 1.1%, to \$71.17 a barrel.

The dollar index fell to a three-week low against a basket of currencies before the U.S. election results were announced. A weaker dollar makes oil less expensive in other countries.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## النفط يتراجع وسط قوة الدولار وترقب نتائج الانتخابات الأميركية

هبطت أسعار النفط أكثر من 1% اليوم الأربعاء، مع تماسك الدولار بفعل رهانات السوق على أن انتخابات الرئاسة الأميركية قد تميل لصالح الجمهوري دونالد ترامب رغم أن السباق لا يزال متقاربا للغاية، فضلا عن ارتفاع مخزونات الخام الأميركية بأكثر من المتوقع.

وانخفضت العقود الآجلة لخام برنت 90 سنتا بما يعادل 1.2%، مسجلة 74.63 دولار للبرميل، في حين خسر الخام الأميركي غرب تكساس الوسيط 82 سنتا أو 1.1% مسجلا 71.17 دولار للبرميل.

وانخفض مؤشر الدولار إلى أدنى مستوى في ثلاثة أسابيع مقابل سلة من العملات قبل إعلان نتائج الانتخابات الأميركية. ويجعل ضعف الدولار النفط أقل تكلفة في دول أخرى.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)

## Bitcoin Touches \$75K for the First Time

The price of Bitcoin rose to a new record high of more than \$75,000 on Wednesday as traders bet on Republican candidate Donald Trump winning the US presidential race. The Republican billionaire is seen as a pro-cryptocurrency candidate.

The cryptocurrency was valued at \$75,005.08, surpassing an all-time high of \$73,797.98, a price it had achieved in March.

In turn, the price of the US dollar jumped by more than 1.5% against the yen and the euro during Asian trading on Wednesday, driven by traders' expectation that Trump will win the US presidential election.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## بيتكوين تلامس 75 ألف دولار لأول مرة

ارتفع سعر عملة بيتكوين الرقمية إلى مستوى قياسي جديد يزيد على 75 ألف دولار اليوم الأربعاء مع مراهنة المتداولين على فوز المرشح الجمهوري دونالد ترامب في السباق الرئاسي الأميركي. ويُنظر إلى الملياردير الجمهوري باعتباره مرشحا داعما للعملات المشفرة.

وبلغت قيمة العملة الرقمية 75005,08 دولار، متجاوزة بذلك أعلى مستوى لها على الإطلاق عند 73797,98 دولار وهو سعر كانت قد حقته في مارس/ آذار.

بدوره، قفز سعر الدولار الأميركي بأكثر من 1.5% في مقابل الين واليورو خلال التعاملات الآسيوية اليوم الأربعاء، مدفوعا بتوقع المتداولين فوز ترامب بانتخابات الرئاسة الأميركية.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)

## U.S. Trade Deficit Widens Sharply in September

The U.S. trade deficit widened sharply in September as companies increased imports to meet strong domestic demand, taking into account the possibility of the government imposing higher tariffs on imported goods.

The Commerce Department's Bureau of Economic Analysis showed the trade deficit rose 19.2 percent to \$84.4 billion from \$70.8 billion after adjusting in August as exports fell.

Economists polled by Reuters had expected the trade deficit to widen to \$84.1 billion from \$70.4 billion in August.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## العجز التجاري الأميركي يتسع بشكل حاد في سبتمبر

اتسع العجز في الميزان التجاري للولايات المتحدة بشكل حاد في سبتمبر/ أيلول بفعل زيادة الشركات للواردات لتلبية الطلب المحلي القوي مع الوضع في الحسبان احتمال فرض الحكومة تعريفات جمركية أعلى على السلع المستوردة.

وكشف مكتب التحليل الاقتصادي التابع لوزارة التجارة عن ارتفاع العجز التجاري 19.2% إلى 84.4 مليار دولار من 70.8 مليار دولار بعد التعديل في أغسطس أب مع انخفاض الصادرات.

وكان خبراء اقتصاد استطلعت رويترز آراءهم توقعوا اتساع العجز التجاري إلى 84.1 مليار دولار من 70.4 مليار دولار في أغسطس/ آب.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)

## ■ Saudi Cabinet Approves FDI Framework and Principles

The Council of Ministers of Saudi Arabia, meeting chaired by Crown Prince Mohammed bin Salman, approved in principle the national general framework and guidelines for foreign direct investment.

The Cabinet also approved the Kingdom's accession to the "Comprehensive Achievement Initiative in the Cement and Concrete Industry", which was launched on the sidelines of the Conference of the Parties to the United Nations Framework Convention on Climate Change. An agreement was approved between the Government of the Kingdom of Saudi Arabia and the Government of the State of Qatar for the avoidance of double taxation with respect to taxes on income and for the prevention of tax evasion and avoidance. The Council approved a framework agreement between the Government of the Kingdom of Saudi Arabia and the Government of the United States of America for cooperation in the field of aeronautics and the exploration and use of airspace and outer space for peaceful purposes.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## ■ مجلس الوزراء السعودي يقر إطار ووبادى الاستثمار الخارجي المباشر



وافق مجلس الوزراء في السعودية خلال اجتماعه برئاسة ولي العهد الأمير محمد بن سلمان، من حيث المبدأ على الإطار العام الوطني والمبادئ التوجيهية للاستثمار الخارجي المباشر.

كما أقر المجلس انضمام المملكة إلى "مبادرة الإنجاز الشامل في صناعة الأسمنت والخرسانة" التي أطلقت على هامش انعقاد مؤتمر الدول الأطراف في اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ. وتمت الموافقة على اتفاقية بين حكومة المملكة العربية السعودية وحكومة دولة قطر لتجنب الازدواج الضريبي في شأن الضرائب على الدخل ولمنع التهرب والتجنب الضريبي.

وأقر المجلس اتفاقية إطارية بين حكومة المملكة العربية السعودية وحكومة الولايات المتحدة الأميركية للتعاون في مجال الملاحة الجوية واستكشاف واستخدام الفضاء الجوي والفضاء الخارجي للأغراض السلمية.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)

## ■ «Nvidia» Overtakes «Apple» and Becomes the Most

### Valuable Company in the World

Nvidia surpassed Apple in terms of market capitalization, becoming for the second time the world's most valuable company by market capitalization.

Nvidia rose about 3% to close with a market capitalization of \$3.43 trillion, ahead of Apple at \$3.4 trillion. Nvidia shares nearly tripled in 2024, as investors demonstrated continued confidence in the company's ability to maintain a rapid growth rate of its GPUs and a leading position in the AI market.

NVIDIA is the dominant supplier of GPUs, which are used to develop and deploy advanced AI software such as OpenAI GPT chat. Apple was the first company to reach a market capitalization of \$1 trillion and \$2 trillion.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

## ■ «إنفيديا» تتخطى «أبل» وتصبح الشركة الأعلى قيمة في العالم



تجاوزت شركة إنفيديا شركة أبل من حيث القيمة السوقية، لتصبح للمرة الثانية الشركة الأكثر قيمة في العالم من حيث القيمة السوقية.

وارتفعت إنفيديا بنحو 3% لتتعلق بقيمة سوقية تبلغ 3.43 تريليون دولار، متقدمة على أبل عند 3.4 تريليون دولار. وتضاعفت أسهم إنفيديا ثلاث مرات تقريباً في عام 2024، حيث أظهر المستثمرون ثقة مستمرة في قدرة الشركة على الحفاظ على

معدل نمو سريع من وحدات معالجة الرسومات (GPUs) الخاصة بها ومكانة قيادية في سوق الذكاء الاصطناعي.

وتعد إنفيديا المورد المهيمن لوحدة معالجة الرسومات، والتي تُستخدم لتطوير ونشر برامج الذكاء الاصطناعي المتقدمة مثل شات جي بي تي من أوبن ايه آي. وكانت شركة أبل هي أول شركة تصل إلى قيمة سوقية تبلغ تريليون دولار و 2 تريليون دولار.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصريف\)](#)

## ■ IATA: 9.4% Increase in Global Demand for Air Cargo in September

The International Air Transport Association (IATA) revealed the latest air cargo data in global markets for the month of September, which showed continued remarkable annual growth in demand levels.

For the fourteenth consecutive month, total global demand, measured in freight tons per kilometer, increased by 9.4%, compared to September 2023 (10.5% for global operations).

Capacity, measured in available freight tons per kilometer, increased by 6.4% compared to September 2023 (8.1% for global operations). This increase is largely related to a 10.3% increase in cargo capacity in international freighters, which came in light of double-digit year-on-year growth for 41 consecutive months.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

## ■ «أياتا»: 9.4% ارتفاع الطلب العالمي على الشحن الجوي في سبتمبر



كشف الاتحاد الدولي للنقل الجوي «أياتا» عن أحدث بيانات الشحن الجوي في الأسواق العالمية، لشهر سبتمبر/ أيلول الفائت، والتي أظهرت استمرار النمو السنوي الملحوظ في مستويات الطلب.

وارتفع إجمالي الطلب العالمي، للشهر الرابع عشر على التوالي، الذي يُقاس بطن الشحن لكل كيلومتر، بواقع 9.4%، مقارنةً بشهر سبتمبر 2023 (10.5% بالنسبة للعمليات العالمية).

وارتفعت السعة، التي تُقاس بطن الشحن المتوفر لكل كيلومتر، بواقع 6.4%، مقارنةً بشهر سبتمبر 2023 (8.1% بالنسبة للعمليات العالمية). وترتبط هذه الزيادة إلى حد كبير بارتفاع سعة الحمولة في طائرات الشحن الدولي بنسبة 10.3%، والتي جاءت في ضوء النمو السنوي المسجل من خانتين، على مدى 41 شهراً على التوالي.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصريف\)](#)

## ■ Qatar's Non-Oil Private Sector Activity Grows In October

Qatar's Purchasing Managers' Index (PMI) showed significant growth in Qatar's non-oil private sector businesses, and demand for goods and services rose at a faster rate, leading to overall business activity growth and the accumulation of the largest amount of unfinished business in more than two years.

The headline PMI rose from 51.7 in September to 52.8 in October, beating the third-quarter average of 52 points, indicating continued momentum in non-oil private sector companies, and a higher rate of new business growth, leading to higher production and an increased backlog.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

## ■ نمو نشاط القطاع الخاص القطري غير النفطي في أكتوبر

أظهر مؤشر مديري المشتريات القطري، تسجيل نمو كبير في أعمال شركات القطاع الخاص غير النفطي في قطر، وارتفاع الطلب على السلع والخدمات بمعدل أسرع، مما أدى إلى نمو النشاط التجاري الإجمالي وتراكم أكبر قدر من الأعمال غير المنجزة في أكثر من عامين.

وارتفع مؤشر مديري المشتريات الرئيسي من 51.7 نقطة في سبتمبر/أيلول إلى 52.8 نقطة في أكتوبر/تشرين الأول، متجاوزاً متوسط المؤشر للربع الثالث البالغ 52 نقطة، ومشيراً إلى استمرار الزخم في شركات القطاع الخاص غير النفطي، وارتفاع معدل نمو الأعمال الجديدة، مما أدى إلى ارتفاع مستوى الإنتاج وزيادة تراكم الأعمال غير المنجزة.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصريف\)](#)

